
 
 

Forretningsudvalgsmøde d. 26. november kl. 19.00  

 
Deltagere: Peter Zacho, Signe Krogh og Flemming Midtgaard 

Afbud: Lisbeth Lund 

Referat 

1. Orientering om planzonemøde i Planzone 6 (Vores område) 

Mulighed for hurtigere og enklere byggesagsbehandling? Ved Johanne Lundager, afdelingsleder i 
Byudvikling og byggeri, By og Land 
  
Johanne redegjorde for, at der er store udfordringer med lang ventetid på at få opstartet 
sagsbehandling, og at der er fuld forståelse for at det opleves meget frustrerende for ansøgere. 
Der er netop iværksat forskellige tiltag for at prøve at komme den store kø til livs. Men der kan 
desværre ikke gives garantier om hurtig bedring. 

  
I forhold til foreningers projekter betyder det at: 
 Planmæssige forespørgsler/ansøgninger som oprettes i Byg og Miljø fremover vil blive screenet 

i løbet af 10 dage (her skal byggesagsbehandler bl.a. vurdere om andre 
myndighedsbehandlinger kan/skal sættes i gang sideløbende. Dette vil forhåbentlig forkorte 
sagsbehandlingstiden/oplevelsen af manglende koordinering). 

 Ukomplicerede sager kan desuden behandles med det samme og dermed få hurtigt svar, mens 
mere krævende sager kommer ind i den ordinære kø. 

 Der bliver større krav til, at alt er indsendt/udfyldt rigtigt – ellers får man sagen retur. 
 Dialogen om igangværende sager flyttes over på Byg og Miljø (der hvor man søger 

byggetilladelse). Det har den fordel at oplysningerne holdes samlet, men platformen er 
desværre lidt bøvlet at skrive i. 

 Det betyder også, at der som udgangspunkt ikke svares på mails og telefonopkald med 
spørgsmål til sager. 

 
Der opfordres til grundigt at overveje, om foreningen selv har kapacitet til at søge byggetilladelse, 
og ellers lade udgift til privat rådgiver indgå i ansøgning om midler til projektet og/eller søge midler 
til et forprojekt ved landdistriktsgruppen. 
Kontakt Landdistriktsgruppen for at høre nærmere om mulighederne ved konkrete projekter. 
 
Orientering fra Landdistriktsområdet 

a. Tilbud om kursus i foreningsudvikling 
b. Tilbud om individuelle kaffemøder 
c. Proces for proces med ny landdistriktspolitik 
d. Status på Landsbypedel ordningen 

 

2. Møde med projektleder i By- og Landskabsforvaltningen vedr. Naturprojektet 

Nørholm Strandenge. Hvad skal vi bidrage med? 

- Vi fastholder at vi er blevet lovet et borgermøde om projektet 

- Stier og adgangsveje skal opretholdes og gøres brugbare også når der bliver mere vådt i 

området 

- Evt. fugletårn med oplysninger om dyreliv og fauna 

 

 



 

 

3. Hjemmesiden – Status 
Facebook – hvis vi skal være på Facebook, skal der være aktiviteter 
 
Reklame for vores hjemmeside i næste nyhedsbrev, herunder også en opmærksomhed til 
virksomheder om at blive optaget på hjemmesiden – PZ skriver et indlæg til nyhedsbrevet. 
 

4. Nyhedsbrev udsendes primo januar. Mail sendes til samrådets medlemmer herom.  
Skal januar udgaven fortsat være i papirformat og husstandsomdelt? 
Vi fastholder papirformatet i den kommende januar udgave 
 

5. Orientering fra samrådenes stormøde med forvaltningerne og byrådet d. 11. 

november. 
- Frivilliges arbejde på offentlige arealer må kun ske efter aftale med kommunen og husk at 

forsikre de frivillige. 
- Ønske om flere erhvervsarealer i landdistriktet 
- Grøn Pulje. Midlerne skal alene anvendes i landdistriktet 
- Opfordring til at kommunen sørger for en bedre vedligeholdelse af grøfter langs vejene 

  

6. Hastighedsregulering i Klitgård til 30 km.t. 
Ønsket er sat i bero ved kommunen da der ikke er lokal opbakning. Opfordring til at beboerne ved 
Klithuse går sammen om en henvendelse til kommunen. 
Skriftlig orientering fra Lisbeth om forhold i Klitgård.  
- Der har været underskriftsindsamling i Klitgård mod lukning af rute 38. 

Måske bliver ruten ikke nedlagt alligevel. FM skriver til NT for svar. 
- Manglende opbakning til at etablere naturlegeplads på fællesareal i Klitgård 
 

7. Samrådets deltagelse i møder vedr. bæredygtig skoletilbud. 

SK orienterer om møde med skolebestyrelsen. 
Det var et fint møde der blev afholdt med deltagelse af samråd, forældre og skole. 
FM orienterer om stormøde med forvaltning, politikere, samråd og fagfolk. 
 

8. Skal Samrådet afgive høringssvar vedr. administrationsgrundlag for VE midler (Grøn 

Pulje) 

FM skriver et høringssvar. 

 

9. Kloakering i Nørholm 2025 
Kloakforsyningen vil gerne i dialog med samrådet inden arbejdet går i gang. SK kontakter 
kloakforsyningen om at få et møde. 

 

10. Eventuelt - Næste møde 
Næste møde afholdes 6. februar kl. 19.00 i Nørholm Borgerhus 

 
Generalforsamling afholdes eventuelt d. 10. marts kl. 19.00 
Vi ansøger om kulturelt indlæg til generalforsamlingen 
SK og FM spørger Borgerforeningen om vi skal holde GF sammen 

 

 

Referent 

Flemming Midtgaard 
 

 
 


